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Stadsfullmäktige § 15 15.04.2020

Mötets laglighet och beslutförhet

FM § 15
Beslut: Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.

  SFP:s fullmäktigegrupp meddelade stadsfullmäktige att Tom
Liljestrand är ny ordförande för fullmäktigegruppen. Jonna
Hinttaniemi fortsätter som fullmäktigegruppens vice ordförande
och Maria Grundström som gruppsekreterare.

 ---
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Stadsfullmäktige § 16 15.04.2020

Protokolljusterare

FM § 16
Beslut: Till protokolljusterare valdes ledamöterna Leif Skogster och Antti

Väkevä.

 ---
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Stadsstyrelsen § 69 23.03.2020
Stadsfullmäktige § 17 15.04.2020

Att ändra förvaltningsstadgan för att möjliggöra elektroniska sammanträden

297/00.01.01/2017

STST § 69
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Kommunallagen (410/2015) ger vida möjligheter för
beslutsfattande oberoende av plats. Organens sammanträden kan
även hållas med hjälp av elektroniska medel. För att det ska vara
möjligt att anordna elektroniska sammanträden ska kommunens
förvaltningsstadga möjliggöra elektroniskt mötesförfarande.

 Då Lovisa stads förvaltningsstadga förnyades inskrevs inte
bestämmelser om elektroniska sammanträden på grund av att
staden i det skedet inte hade möjligheter att verkställa de krav
lagen ställer om att de som konstateras vara närvarande står i bild-
och ljudförbindelse med varandra på lika villkor.

 I och med coronavirusepidemin har frågan om organens
möjligheter att hålla elektroniska sammanträden aktualiserats och
det är allt skäl att i förvaltningsstadgan göra de ändringar som
möjliggör elektroniska sammanträden.

 Föredragande: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att

a) följande ändringar görs i förvaltningsstadgan för att möjliggöra
elektroniska sammanträden:

Kapitel 13 § 102 Stadsfullmäktiges ordinarie sammanträde

Rubriken ändras att lyda (tillägget i kursiv): Stadsfullfullmäktiges
ordinarie sammanträde och elektroniskt sammanträde

Paragrafen ändras att lyda (ändring / tillägget i kursiv):

Stadsfullmäktige kan behandla ärendena vid ett ordinarie
sammanträde där deltagarna är närvarande på sammanträdesplatsen.
Vid ett ordinarie sammanträde kan ett elektroniskt ärendehanterings-
eller röstningssystem användas.

Alternativt kan sammanträdet hållas i en elektronisk miljö där
deltagarna deltar via en elektronisk förbindelse (elektroniskt
sammanträde). Allmänheten ska ges möjlighet att följa
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stadsfullmäktiges elektroniska sammanträden via internet samt på en
plats som anges i kallelsen till sammanträde.

Att delta i stadsfullmäktiges slutna elektroniska sammanträden är
möjligt endast på en plats där sekretessbelagda uppgifter och de
diskussioner som förs vid sammanträdet inte kan höras eller ses av
utomstående.

Stadsstyrelsen eller en tjänsteinnehavare som den utsett svarar för
att den tekniska utrustningen, systemen och
telekommunikationsförbindelserna som behövs för elektroniska
sammanträden är uppdaterade och datasäkrade på det sätt som
lagen kräver.

Kapitel 16 § 139 Sätt att fatta beslut i ett organ

Paragrafen ändras att lyda (tillägget i kursiv):

Organet behandlar ärendena vid ett ordinarie sammanträde där
deltagarna är närvarande på sammanträdesplatsen. Vid ett ordinarie
sammanträde kan ett elektroniskt ärendehanterings- eller
röstningssystem användas.

Alternativt kan sammanträdet hållas i en elektronisk miljö där
deltagarna deltar via en elektronisk förbindelse (elektroniskt
sammanträde).

Organet kan också fatta beslut i ett slutet elektroniskt
beslutsförfarande före sammanträdet (elektroniskt
beslutsförfarande). 

Stadsstyrelsen eller en tjänsteinnehavare som den utsett svarar för
att den tekniska utrustningen, systemen och
telekommunikationsförbindelserna som behövs för elektroniska
sammanträden och elektroniskt beslutsförfarande är uppdaterade
och datasäkrade på det sätt som lagen kräver.

Tilläggs en ny § 139 a) Elektroniskt sammanträde

Organet kan hålla ett sammanträde elektroniskt.

Att delta i slutna elektroniska sammanträden är möjligt endast på en
plats där sekretessbelagda uppgifter och de diskussioner som förs vid
sammanträdet inte kan höras eller ses av utomstående.

Tilläggs en ny § 139 b) Elektroniskt beslutsförfarande

Organet kan fatta beslut om ärenden i elektroniskt beslutsförfarande
i enlighet med 100 § i kommunallagen. Förfarandet kan tillämpas på
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alla ärenden som hör till organets behörighet.

Kapitel 16 § 141 Möteskallelse

Paragrafen ändras att lyda (tillägget i kursiv):

Möteskallelsen utfärdas av ordföranden eller, om han eller hon är
förhindrad, av vice ordföranden.

I kallelsen ska anges tid och plats för sammanträdet samt de ärenden
som ska behandlas (föredragningslista). I kallelsen ska anges vilket
av organets sätt att fatta beslut som iakttas vid respektive ärende.
Om ett ärende behandlas i elektroniskt beslutsförfarande, ska det i
kallelsen nämnas före vilken tidpunkt ärendet ska behandlas
elektroniskt.

Föredragningslistan ska innehålla en redogörelse för de ärenden som
ska behandlas och förslag till organets beslut. Föredragningslistan ska
sändas i samband med möteskallelsen, om inte särskilda skäl
förhindrar detta. Om föredragningslistan, bilagorna eller
kompletterande material innehåller sekretessbelagda uppgifter, ska en
anteckning om sekretess göras i handlingen.

Om särskilda skäl inte förhindrar det ska organets ledamöter och till
övriga som har närvarorätt eller närvaroplikt ges elektroniskt eller
skriftligt meddelade om organets sammanträde minst fyra dagar
innan sammanträdet.

Möteskallelsen och föredragningslistan upprättas på finska och
svenska. Bilagor som staden själv upprättat upprättas i regel på finska
och svenska.

b) Förändringarna träder i kraft omedelbart.

c) Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 17

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att

a) följande ändringar görs i förvaltningsstadgan för att möjliggöra
elektroniska sammanträden:
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Kapitel 13 § 102 Stadsfullmäktiges ordinarie sammanträde

Rubriken ändras att lyda (tillägget i kursiv): Stadsfullfullmäktiges
ordinarie sammanträde och elektroniskt sammanträde

Paragrafen ändras att lyda (ändring / tillägget i kursiv):

Stadsfullmäktige kan behandla ärendena vid ett ordinarie
sammanträde där deltagarna är närvarande på sammanträdesplatsen.
Vid ett ordinarie sammanträde kan ett elektroniskt ärendehanterings-
eller röstningssystem användas.

Alternativt kan sammanträdet hållas i en elektronisk miljö där
deltagarna deltar via en elektronisk förbindelse (elektroniskt
sammanträde). Allmänheten ska ges möjlighet att följa
stadsfullmäktiges elektroniska sammanträden via internet samt på en
plats som anges i kallelsen till sammanträde.

Att delta i stadsfullmäktiges slutna elektroniska sammanträden är
möjligt endast på en plats där sekretessbelagda uppgifter och de
diskussioner som förs vid sammanträdet inte kan höras eller ses av
utomstående.

Stadsstyrelsen eller en tjänsteinnehavare som den utsett svarar för
att den tekniska utrustningen, systemen och
telekommunikationsförbindelserna som behövs för elektroniska
sammanträden är uppdaterade och datasäkrade på det sätt som
lagen kräver.

Kapitel 16 § 139 Sätt att fatta beslut i ett organ

Paragrafen ändras att lyda (tillägget i kursiv):

Organet behandlar ärendena vid ett ordinarie sammanträde där
deltagarna är närvarande på sammanträdesplatsen. Vid ett ordinarie
sammanträde kan ett elektroniskt ärendehanterings- eller
röstningssystem användas.

Alternativt kan sammanträdet hållas i en elektronisk miljö där
deltagarna deltar via en elektronisk förbindelse (elektroniskt
sammanträde).

Organet kan också fatta beslut i ett slutet elektroniskt
beslutsförfarande före sammanträdet (elektroniskt
beslutsförfarande). 

Stadsstyrelsen eller en tjänsteinnehavare som den utsett svarar för
att den tekniska utrustningen, systemen och
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telekommunikationsförbindelserna som behövs för elektroniska
sammanträden och elektroniskt beslutsförfarande är uppdaterade
och datasäkrade på det sätt som lagen kräver.

Tilläggs en ny § 139 a) Elektroniskt sammanträde

Organet kan hålla ett sammanträde elektroniskt.

Att delta i slutna elektroniska sammanträden är möjligt endast på en
plats där sekretessbelagda uppgifter och de diskussioner som förs vid
sammanträdet inte kan höras eller ses av utomstående.

Tilläggs en ny § 139 b) Elektroniskt beslutsförfarande

Organet kan fatta beslut om ärenden i elektroniskt beslutsförfarande
i enlighet med 100 § i kommunallagen. Förfarandet kan tillämpas på
alla ärenden som hör till organets behörighet.

Kapitel 16 § 141 Möteskallelse

Paragrafen ändras att lyda (tillägget i kursiv):

Möteskallelsen utfärdas av ordföranden eller, om han eller hon är
förhindrad, av vice ordföranden.

I kallelsen ska anges tid och plats för sammanträdet samt de ärenden
som ska behandlas (föredragningslista). I kallelsen ska anges vilket
av organets sätt att fatta beslut som iakttas vid respektive ärende.
Om ett ärende behandlas i elektroniskt beslutsförfarande, ska det i
kallelsen nämnas före vilken tidpunkt ärendet ska behandlas
elektroniskt.

Föredragningslistan ska innehålla en redogörelse för de ärenden som
ska behandlas och förslag till organets beslut. Föredragningslistan ska
sändas i samband med möteskallelsen, om inte särskilda skäl
förhindrar detta. Om föredragningslistan, bilagorna eller
kompletterande material innehåller sekretessbelagda uppgifter, ska en
anteckning om sekretess göras i handlingen.

Om särskilda skäl inte förhindrar det ska organets ledamöter och till
övriga som har närvarorätt eller närvaroplikt ges elektroniskt eller
skriftligt meddelade om organets sammanträde minst fyra dagar
innan sammanträdet.

Möteskallelsen och föredragningslistan upprättas på finska och
svenska. Bilagor som staden själv upprättat upprättas i regel på finska
och svenska.

b) Förändringarna träder i kraft omedelbart.
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c) Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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Grundtrygghetsnämnden § 3 16.01.2020
Stadsstyrelsen § 26 10.02.2020
Stadsstyrelsen § 48 24.02.2020
Stadsstyrelsen § 71 23.03.2020
Stadsfullmäktige § 18 15.04.2020

Att ansluta sig till klient- och patientdatasystemet Apotti

51/00.01.02/2020

GN 16.01.2020 § 3

 Beredning: ekonomiplanerare Annette Povenius, tfn
0440 555 927, och grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tfn
040 570 2807

Grundtrygghetscentralens klient- och patientdatasystem och
att utveckla dem

Med datasystem avses ett program eller ett system för elektronisk
hantering av klientuppgifter inom social- och hälsovården med
vilket man sparar och upprätthåller klient- eller patientdokument
och uppgifterna i dem. Den datasystemhelhet som används vid
Lovisa stads grundtrygghetscentral behöver förnyas.
Hälsovårdstjänsterna har använt patientdatasystemet Pegasos
sedan 1994. Socialväsendet har använt systemet Pro Consona
sedan 2008. Utöver dessa har tandvården använt Mediconsult Oy:s
patientdatasystem Mediatri sedan 2018. Systemen Mediatri och
Pegasos har redan anslutit sig till det nationella patientdataarkivet
inom hälsovården, men det är inte möjligt för Pro Consona att
ansluta sig till klientdataarkivet för socialvården.

Grundtrygghetscentralen har kartlagt olika alternativa datasystem
för att få tillgång till en tidsenlig, gemensam och enhetlig
datasystemhelhet som gör det möjligt att på ett bättre sätt än
tidigare stöda verksamheten och hantera helheter. CGI:s patient-
och klientdatasystem Pegasos och Pro Consona är övergående
system. CGI kommer i framtiden att gradvis förnya bägge
systemen till Omni-system, som består av flera olika moduler
vilka uppdateras i den nuvarande tekniska miljön i enlighet med
kundens val. Målet är att Pegasos och Pro Consona har genomgått
den heltäckande omvandlingen till Omni-system fram till 2023.
Förnyelsearbetet inleds kommande år genom att den första
Omni-versionen för socialvården publiceras. Enligt planerna ska
den första Omni-versionen för hälsovården produceras senast
2021. Det verkar som om Omni kan anslutas till klientdataarkivet
för socialvården först 2023.

Utöver Pegasos, Pro Consona och Mediatri använder
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grundtrygghetscentralen i Lovisa stad flera system och program
som tillhandahålls av andra tjänsteleverantörer. På grund av detta
är den tekniska miljön splittrad och hanteringen av systemen
icke-centraliserad.

Ett regionalt enhetligt patient- och klientdatasystem (Apotti)

Apotti är ett omfattande reformprojekt som förnyar social- och
hälsovårdens verksamhet och datasystem och som syftar till
ibruktagandet av ett regionalt enhetligt datasystem som bidrar med
bättre kvalitet och gör det möjligt att utveckla verksamheten på ett
ännu bättre sätt. Bakom Apotti-systemet ligger ett långt
utvecklingsarbete där man utnyttjat de bästa sakkunniga inom
olika branscher.

KL-Kuntahankinnat Oy (numera Hansel Oy) medverkar i en
upphandlingsring som utfört konkurrensutsättningen av klient- och
patientdatasystemhelheten för kommuner och samkommuner för
social- och hälsovård. Också Lovisa stad kan ansluta sig och bli
användare av systemet i enlighet med villkoren för upphandlingen.
Lovisa stad meddelade redan 2012 Helsingfors och Nylands
sjukvårdsdistrikt om sin preliminära vilja att börja använda klient-
och patientdatasystemtjänsten Apotti. Lovisa stad måste dock fatta
ett slutgiltigt beslut inom kort, eftersom kommunerna endast har
möjlighet att ansluta sig till ramavtalet för klient- och
patientdatasystemet fram till 20.4.2020.

Utöver Helsingfors och Nylands sjukvårdsdistrikt (HNS) använder
Helsingfors, Vanda, Kyrkslätt, Grankulla, Tusby och Kervo för
närvarande Apotti. Flera kommuner håller just nu på att utreda om
Apotti lämpar sig för deras verksamhet, så också de övriga
kommunerna i östra Nyland.

Utredning om anslutning till Apotti

Till stöd för beslutsfattandet har grundtrygghetscentralen rett ut
fördelarna och riskerna med samt kraven och kostnaderna för en
anslutning till Apotti. För att kunna ansluta sig till Apotti behöver
Lovisa stad fatta beslut om anslutningen i sina förtroendeorgan
före utgången av mars månad, eftersom anslutningen ska
behandlas på Oy Apotti Ab:s bolagsstämma efter det att Lovisa
stad godkänt anslutningen och de nödvändiga avtalen ska
undertecknas före 20.4.2020. Efter beslutsfattandet genomför
Lovisa stad en ansökan om anslutning till Apotti och påbörjar
uppbyggnaden av en egen Apotti-organisation. Enligt
uppskattning kan Lovisa stad tidigast ta Apotti i bruk hösten 2021.
Det slutgiltiga beslutet om tidtabellen för ibruktagandet fattas av
Apottis styrgrupp där alla medlemmar i Apotti finns
representerade.
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Fördelar

I systemet Apotti finns både uppgifterna för patienter inom den
specialiserade sjukvården och uppgifterna för patienter inom
primärvården i samma system, vilket å sin sida förbättrar
kontinuiteten i vården. Bland annat det faktum att det enbart finns
en läkemedelslista per patient förbättrar säkerheten vid
läkemedelsbehandling. Att resultaten från laboratorieprov och
bildanalyser är tillgängliga för båda parterna minskar också antalet
överlappande undersökningar. Även om det är fråga om ett
gemensamt register förblir självbestämmanderätten hos patienten,
eftersom det alltid är patienten som godkänner eller förbjuder
överföringen av uppgifter.

Apotti erbjuder talrika funktioner och möjligheter.
Ägarorganisationerna gör upp egna riktlinjer för vilka egenskaper
som tas i bruk. Det är också möjligt att skapa en förbindelse inom
Apotti (Apotti Linkki) till Kymsote, där en del av Lovisa stads
invånare får vård. Apotti Linkki är en skyddad webbportal, via
vilken man begränsat kan dela patient-/klientuppgifter båda
vägarna till användare utanför organisationen för att förbättra
koordineringen av vården och tjänsterna. Detta är inte möjligt i de
nuvarande systemen, så förbindelsen skulle klart bidra till ökad
patientsäkerhet.

Apotti erbjuder också kommuninvånarna digitala tjänster, bland
annat via kanalen Maisa. Maisa är en kanal för digitala tjänster
mellan yrkespersoner och medborgarna. Via Maisa kan
kommuninvånaren bland annat kommunicera elektroniskt med en
yrkesperson och öppna ett videobesök för yrkespersonen, svara på
symtomförfrågningar och beställa tider. Maisa gör det möjligt för
patienten att delta i sin egen vård och anteckna uppgifter för
egenuppföljning (till exempel blodtryck och blodsockervärden).

De fördelar i helhet som Apotti-systemet erbjuder, det vill säga
enhetliga förfaranden och mätare, effektivare inriktning av
arbetstiden, minskning av negativa händelser samt elektroniska
tjänster, är alla sådant som också grundtrygghetscentralen i Lovisa
stad eftersträvar. Apotti skulle ersätta nästan alla de nuvarande
systemen som används i grundtrygghetscentralen. Apottis
allmänna stödmodell, vilken utöver lokala stödpersoner och
huvudanvändare även inkluderar stöd dygnet och året runt, är en
stor förbättring jämfört med nuläget, där stöd enbart finns att tillgå
under tjänstetid.

Riskanalys

Då frågan utreddes konstaterade man att det utöver möjligheter
finns risker med att ansluta sig till Apotti men också med att
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lämna sig utanför systemet. Utifrån riskanalysen bedömde man
dock att riskerna i anknytning till att Lovisa stad inte ansluter sig
är mer betydande än de risker som hänför sig till anslutningen.
Den eventuella anslutningen av Lovisa till Apotti infaller i
slutskedet av ibruktagandena. Således kan Lovisa stad påverka
utvecklingen av Apotti enbart under en kort tid, men är ändå
tvungen att finansiera kostnaderna för genomförandefasen i
efterskott genom anslutningsavgiften. Å andra sidan garanterar det
att man ansluter sig i slutskedet av ibruktagandena sannolikt att
systemet kan tas i bruk smidigare, då de fel som framkommit vid
inledningsfasen redan hunnit korrigeras.

Lovisa stads andel av aktiestocken är enbart cirka en procent, så
stadens rösträtt inom Apotti blir rätt liten. Eftersom det är fråga
om ett system som tillhandahålls av en enda leverantör och det
inte finns någon konkurrens, finns det också i fortsättningen risker
i anknytning till prissättningen och produktutvecklingen.
Dessutom krävs det mycket av hela personalen i och med att
verksamheten genomgår en stor förändringsprocess. Det skulle
dock även annars krävas mycket av personalen, eftersom de
system som grundtrygghetscentralen använder i vilket fall som
helst är i behov av en större förnyelse. Om Lovisa stad inte
ansluter sig till Apotti, kommer staden att vara tvungen att
genomföra den stora förnyelsen som behövs i princip helt ensam.
Det finns inte några andra systemreformsprojekt som motsvarar
Apotti i Finland. Anslutningen till Apotti förordas också av att det
inte är förnuftigt för Lovisa att bli ensamt, om de andra
kommunerna i Nyland och särskilt i östra Nyland bestämmer sig
för att ansluta sig. Trots den social- och hälsovårdsreform som är
på gång och trots resultaten av särlösningen för Nyland kommer
Oy Apotti Ab att fortsätta i sin nuvarande form.

Krav för anslutningen

Om stadsfullmäktige i Lovisa stad beslutar att Lovisa stad ska bli
delägare i bolaget och att förhandlingar ska inledas, påbörjas
förberedelserna för delägarskap. Förberedelserna inom
anslutningsprocessen inbegriper förhandlingar med Apotti
projektbyrå och också med Hansel Oy om anslutning till
upphandlingsringen. Dessutom inleds avtalsförhandlingar med Oy
Apotti Ab. Vid förhandlingarna behandlas delägarens ställning,
förpliktelser och avtal. Efter förhandlingarna beslutar bolagets
styrelse om den slutliga anslutningsavgiften och övriga villkor
samt lägger fram för bolagsstämman ett förslag till ny delägare.
Efter bolagsstämman finslipas anslutningsavtalet. Slutligen
beslutar stadsfullmäktige i Lovisa stad om godkännandet och
undertecknandet av avtalet.
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Finansiering och kommunens roll inom Oy Apotti Ab

Som ägare äger Lovisa stad bolaget Apotti tillsammans med de
andra kommunerna och HNS. I praktiken ansluts nya ägare genom
riktad aktieemission. Då en ny ägare blir delägare i bolaget utökas
bolagets aktiestock med antalet aktier som den nya ägaren innehar,
vilket innebär att den procentuella ägarandelen för de gamla
ägarna minskas i samma förhållande. Antalet aktier räknas i
förhållande till folkmängden i Lovisa och Lappträsk 2013, och då
skulle Lovisa stads andel av aktiestocken uppgå till elva aktier.

Anslutningskostnaderna består av teckningspriset och
anslutningsavgiften. För Lovisa stad utgör teckningspriset 258 000
euro, vilket förfaller till betalning i samband med anslutningen.
Teckningspriset består av aktiekapitalet och de placeringar i
fonden för inbetalt fritt eget kapital som delägarna gjort
2015–2019. Lovisa stad deltar i dessa med en andel som
motsvarar stadens ägarandel. Anslutningsavgiften för Lovisa stad
uppgår till 776 000 euro. Anslutningsavgiften baserar sig på
sådana kostnader för förberedelser för projektbyrån och
upphandlingsringen som ägarna betalat innan Lovisa stad anslutit
sig samt på en gemensam ägarfakturering, vilken består av
kostnader för produktion och administration. Både teckningspriset
och anslutningsavgiften tas i sin helhet upp i Apottis fond för
inbetalt fritt eget kapital. I samband med anslutningen kommer
Lovisa stad att belastas av de gemensamma
utvecklingskostnaderna som ackumulerats i Apottis balansräkning,
vilka uppskattningsvis kommer att uppgå till 168 miljoner euro
vid utgången av 2019. Lovisa stad belastas av dessa kostnader till
ett belopp som motsvarar stadens ägarandel.

Utvecklingen av Apotti-systemet finansieras med långfristiga lån.
För att upphandlingen av klient- och patientdatasystemet ska
kunna finansieras är det nödvändigt att varje delägare beviljar
bolaget en proprieborgen som motsvarar delägarens ägarandel.
Lovisa stads andel uppgår enligt uppskattning till 2 800 000 euro,
dock så att stadens proprieborgen aldrig överstiger stadens andel
av bolagets totala lånebelopp enligt stadens ägarandel (för
närvarande cirka 1 %).

De årliga kostnaderna för Apotti-systemet består av fakturerade
förvaltnings-, underhålls- och avskrivningskostnader.
Faktureringen av förvaltnings- och underhållskostnader inbegriper
fasta och rörliga kostnader för produktion samt allmänna
rörelsekostnader. De fasta förvaltnings- och
produktionskostnaderna faktureras delägarna månatligen i relation
till ägarandelen och enligt verkliga kostnader. De rörliga
produktionskostnaderna, såsom underhållskostnaderna för
licenser, faktureras enligt antalet användare enbart av de delägare
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som använder sig av klient- och patientdatasystemstjänsten.
Avskrivningskostnaderna faktureras från och med den tidpunkt då
systemet tas i bruk fram till oktober 2028, och faktureringen
baserar sig på de ackumulerade utvecklingskostnaderna i
balansräkningen. Det kalkylerade priset för Apotti-systemet är 167
euro per användare per månad 2021 och sjunker till 155 euro per
användare år 2022. Priset per användare inbegriper ingen andel av
utvecklingskostnaderna det vill säga av de fakturerade
avskrivningskostnaderna. Den nuvarande sammanlagda kostnaden
per användare per månad inom grundtrygghetscentralen uppgår till
cirka 108 euro, eftersom totalkostnaderna för de olika systemen
uppgår på årsnivå till cirka 600 000 euro. Utöver dessa kostnader
utgör grundtrygghetscentralens andel av stadens
dataförvaltningskostnader cirka 300 000 euro. Enligt bedömningen
kommer ekonomisk nytta att uppkomma bland annat genom att
den tid som används för underhåll och uppdatering av program
minskas, den tid som används för fakturering minskas, den tid
som används för förnyande av recept sparas och den tid som
används för besök på den öppna mottagningen förkortas.

Föredragning: grundtrygghetsdirektör Carita Schröder

Förslag: Grundtrygghetsnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och vidare
stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar förbereda anslutningen till
Apotti och inleder förhandlingar om delägarskap med Hansel Oy
och Oy Apotti Ab.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

STST § 26
 Föredragning: direktören för stadskanslicentralen Kristina

Lönnfors

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar
förbereda anslutningen till Apotti och inleder förhandlingar om
delägarskap med Hansel Oy och Oy Apotti Ab.

  Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Monica Hostio från Apotti Ab och direktören för
grundtrygghetscentralen Carita Schröder presenterade
Apotti-programmet.

  Ledamot Tom Liljestrand föreslog att ärendet bordläggs. Förslaget
godkändes enhälligt.
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  Ärendet bordlades. 

  En aftonskola om Apotti ordnas för stadsfullmäktiges ledamöter
19.2.2020 klockan 19.30 (direkt efter stadsfullmäktiges
sammanträde). 

 ---

STST § 48
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad börjar
förbereda anslutningen till Apotti och inleder förhandlingar om
delägarskap med Hansel Oy och Oy Apotti Ab.

Beslut: Enligt förslaget.

  Ledamot Ralf Sjödahl avlägsnade sig från sammanträdet klockan
19.31.

 ---

STST § 71
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Beslutsförslaget för stadsfullmäktige i ärendet behöver preciseras.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beslutar att

 Lovisa stad önskar bli delägare i bolaget Oy Apotti Ab och ta i bruk
klient- och patientdatasystemet Apotti. Stadsfullmäktige beslutar
inleda de förhandlingar som behövs i ärendet med Hansel Ab och Oy
Apotti Ab

 stadsfullmäktige befullmäktigar stadsdirektören att på stadens vägnar
förhandla om och underteckna de avtal som krävs i ärendet för att bli
delägare i Oy Apotti Ab

 stadsfullmäktige justerar denna paragraf omedelbart.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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FM § 18

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att

 Lovisa stad önskar bli delägare i bolaget Oy Apotti Ab och ta i bruk
klient- och patientdatasystemet Apotti. Stadsfullmäktige beslutar
inleda de förhandlingar som behövs i ärendet med Hansel Ab och Oy
Apotti Ab

 stadsfullmäktige befullmäktigar stadsdirektören att på stadens vägnar
förhandla om och underteckna de avtal som krävs i ärendet för att bli
delägare i Oy Apotti Ab

 paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Som inledning för behandlingen av ärendet preciserade
grundtrygghetsdirektören kostnaderna för Apotti.

  Ledamot Veli-Matti Mettinen föreslog som åtgärdsmotion att
Apotti Linkki till Kymsote tas i bruk genast när det är möjligt.

  Ledamot Antti Väkevä understödde ledamot Veli-Matti Mettinens
åtgärdsmotion.

  Ledamot Kari Hagfors föreslog som åtgärdsmotion att
stadsfullmäktige förutsätter att alla avtal gällande att staden blir
delägare i Apotti  framläggs stadsfullmäktige för kännedom.

  SFP:s fullmäktigegrupp understödde ledamot Kari Hagfors
åtgärdsmotion.

  Ledamot Antti Väkevä föreslog att Lovisa stad inte ansluter sig till
Apotti.

  Ledamot Kalevi Lappalainen framförde motförslaget att
stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad inte ansluter sig till Oy
Apotti Ab:s klient- och patientdatasystem enligt den föreslagna
tidsplanen senast 20.4.2020. Staden är ändå redo att börja
förhandlingar om anslutning till Apotti –systemet i ett senare
skede om Oy Apotti Ab ger möjlighet till det.

  Ledamot Antti Väkevä drog tillbaka sitt förslag och understödde
ledamot Kalevi Lappalainens motförslag.

Omröstning (32 ledamöter närvarande)
  Utgångsförslaget JA 27 röster
  Ledamot Kalevi Lappalainens motförslag NEJ 5 röster

 Utgångsförslaget godkändes.



LOVISA STAD PROTOKOLL 2/2020 20

Protokolljust.

  Ledamot Veli-Matti Mettinens åtgärdsmotion godkändes enhälligt.

  Ledamot Kari Hagfors åtgärdsmotion godkändes enhälligt.

  Beslut enligt förslaget beaktande de två godkända
åtgärdsmotionerna.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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Stadsfullmäktige § 19 15.04.2020

Att avstå från att anordna bostadsmässa på grund av den kritiska ekonomisituationen,
fullmäktigemotion

343/02.02.02/2020

FM § 19
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Att avstå från att anordna bostadsmässa på grund av den
kritiska ekonomisituationen

 Lovisa stads ekonomi har under de senaste åren rentav kraschat.
Balansräkningen uppvisade ännu 2017 ett överskott på 17,9
miljoner euro. Förlusten 2018 uppgick till 6,7 miljoner euro och
2019 till rentav 9,1 miljoner euro, vilken är den största förlusten i
stadens historia. I två år har alltså överskottet på 17,9 miljoner
euro minskat med 15,8 miljoner euro. Som besparing förblir för
kommande år 2,1 miljoner euro. När man vet att den budgeterade
förlusten för 2020 är 3,8 miljoner euro, vilken knappast kommer
att räcka med hänsyn till de åtgärder som ska vidtas,
coronavirussituationen och de kommunprognosförluster som
staten uppskattat, är man redan på minussida mer än vad de
nuvarande kalkylerna, 1,7 miljoner euro, uppvisar. Staden var
tvungen att redan i februari lyfta ett tilläggslån på 14 miljoner euro
för att täcka ekonomin. Coronaviruspandemin kommer att påverka
de kommande åren och pandemins konsekvens är en recession.
Enligt prognoserna kommer Finlands BNP att sjunka med 5–12
procent och det förväntas också en internationell recession.
Internationella valutafonden (IMF) prognostiserar den värsta
ekonomiska recessionen sedan den stora depressionen på
1930-talet.

 Staden har 2018 ingått ett avtal med Andelslaget Finlands
Bostadsmässa om att arrangera en bostadsmässa i Lovisa 2023.
Enligt avtalet ansvarar mässorten på sin bekostnad för planeringen
av markanvändningen och byggandet enligt den tidtabell och
omfattning som mässan förutsätter. Dessutom anställer mässorten
den personal som behövs för att genomföra mässan. Till den
heltidsanställda personalen hör bland annat en projektchef (som
redan anställts), en projektkoordinator, en informatör och en
områdesövervakare. Alla dessa utgör fasta kostnader för staden.

 Andelslaget Finlands Bostadsmässa har rätt att avsluta avtalet och
de skyldigheter som anknyter till detta om det är uppenbart att det
inte är möjligt att genomföra mässan på ett lyckat sätt.
Avtalsparterna har inga skyldigheter eller vitesskyldigheter
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gentemot varandra i en dylik situation där avtalet avslutas. 

 Därför föreslår vi undertecknade att

staden på grund av Lovisa stads katastrofala
ekonomisituation omedelbart inleder förhandlingar med
Andelslaget Finlands Bostadsmässa. Staden ska lyfta fram
stadens förlustbringande år och de ekonomiska risker som
bostadsmässarrangemangen medför på grund av
coronaviruspandemin och recessionen och att
mässarrangemangen hotar ordnandet av basservicen. Staden
ska föreslå att bostadsmässan inte ska arrangeras i Lovisa
2023.

 Bilaga nr 1.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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Stadsfullmäktige § 20 15.04.2020

Avslutande av mötet

FM § 20

Beslut: Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 19.00.

 ---


